
Protokół nr 29.17

z  posiedzenia Komisji Sportu i Rekreacji Rady Miasta Ełku, które odbyło się 
w dniu 20 kwietnia 2017 roku w godzinach 1230– 1420

Obrady Komisji otworzył i prowadził Przewodniczący Komisji Andrzej Koc.
W  posiedzeniu  udział  wzięli członkowie Komisji w/g załączonej listy obecności; na 13
członków  Komisji  w posiedzeniu uczestniczyło 10. 
W związku z tym obrady Komisji  i podejmowane decyzje są prawomocne.   
W  posiedzeniu  Komisji  nie  uczestniczyli  radni:  Jan  Gróndwald,  Marcin  Przygodziński
i Krzysztof Wiloch.

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli:
• Z-ca Prezydenta Miasta – Artur Urbański,
• Skarbnik Miasta – Jarosław Wróbel,
• Naczelnik Wydziału Edukacji –  Stanisław Zalewski,
• Dyrektor Zespołu Szkół Sportowych w Ełku – Ewa Litman,
• Koordynator Sportu – Katarzyna Cholewińska,
• Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – Konrad Siemienkiewicz,
• Prezes Ełckiego Towarzystwa Brydżowego – Ryszard Karp,
• Pracownik Wydziału Promocji, Sportu i Kultury – Magdalena Łuba,
• Pełnomocnik Prezydenta Miasta ds organizacji pozarządowych – Maciej Juchniewicz,
• Radca prawny Urzędu Miasta – Zbigniew Rachwalski.

Pkt.1 Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący  Komisji  Andrzej  Koc  po  stwierdzeniu  quorum  pozwalającego  na

podejmowanie prawomocnych decyzji o godzinie 12.30 otworzył posiedzenie Komisji witając
członków Komisji oraz gości.
Następnie zapytał o uwagi do przekazanego wcześniej porządku posiedzenia.
Komisja  nie  wniosła  uwag  i w  obecności  10  radnych;  jednogłośnie,  poprzez  aklamację
przyjęła porządek posiedzenia:
Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

3. Prezentacja działalności Ełckiego Towarzystwa Brydżowego.
4.   Funkcjonowanie Szkoły Sportowej w związku z reformą oświaty. Plany na rok szkolny
2017/2018.

5. Opinia Komisji do projektów uchwał:

1) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2017-2027,

2) w sprawie zmian w budżecie miasta Ełku na rok 2017,  
3) w sprawie Regulaminu korzystania ze Stadionu Miejskiego w Ełku,

4) innych z porządku sesji  Rady Miasta  Ełku zaplanowanej  na dzień 25 kwietnia  2017 r.
i dotyczących prac Komisji.

6. Sprawy różne i wolne wnioski. 

Pkt. 2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.
Przewodniczący Komisji Andrzej Koc poinformował radnych, że protokół Komisji był

do wglądu w Biurze Rady Miasta; czy są uwagi?
Członkowie  Komisji  nie  zgłosili  uwag  i  jednomyślnie  –  poprzez  aklamację  przyjęli

protokół Nr 28.17 z dnia 22 marca 2017 roku z ostatniego posiedzenia Komisji.  

Pkt. 3. Prezentacja działalności Ełckiego Towarzystwa Brydżowego.
Prezes Ełckiego Towarzystwa Brydżowego Ryszard Karp powiedział na wstępie, że brydż

to dziedzina gry w karty rekreacyjno-towarzyska i sportowa. W Ełku 4 lata temu powstało



Ełckie Towarzystwo Brydżowe. Pan Ryszard Karp powiedział,  że jest  członkiem Polskiego
Związku Brydża Sportowego od 1970 roku. W Ełku jest spora grupa czynnych „brydżystów” -
24 osoby. 
W  północno-wschodniej  Polsce,  w  czasach  województwa  suwalskiego  najprężniejszym
ośrodkiem brydżowym był Białystok, ale ełcki ośrodek brydżowy także należał do liczących
się. Jako drugi w naszym regionie ełcki PRIM zdobył II-ligowe szlify.  W 1993 roku złoty
medal na Mistrzostwach Polski wywalczyła juniorska para PRIM Ełk: Roman Tarantowicz –
Marcin Czerniawski.  To oczywiście  największy sukces.  Do nich należałoby dodać liczne,
udane turnieje regionalne i ogólnokrajowe. Ełcki ośrodek brydżowy nie działałby tak dobrze
gdyby nie zaangażowanie jego działaczy, których należy zaliczyć do najbardziej zasłużonych
dla brydża sportowego w regionie.

 Prezes  Ełckiego  Towarzystwa  Brydżowego Ryszard  Karp  powiedział,  że  pełni  już  VI
kadencję  funkcje  Wiceprezesa  ds  finansowych  w  województwie  warmińsko-mazurskim.
W naszym regionie nie ma wielu sponsorów, a wyjazdy na turnieje kosztują. Mamy obecnie 70
tys zł oszczędności. Ełcka drużyna liczy 8 osób grających w turniejach. Stawka za grę będzie
wyższa w przypadku I ligi. W Ełku odbyło się 13 turniei brydżowych. Starowaliśmy również
dwukrotnie  w Mistrzostwach Europy i  w ubiegłym roku w Mistrzostwach Świata.  Średnia
wieku naszych członków to 50 lat.
Dobrze byłoby, aby zasady gry w brydż były prowadzone w szkołach chociażby na zajęciach
pozalekcyjnych. Sprawdza się to również przy nauce matematyki.

Przewodniczący Komisji Andrzej Koc powiedział, że chciałby podziękować za przybliżenie
tej  dyscypliny  sportowej.  Za  trzy  lata  Prezes  Ryszard  Karp  będzie  obchodził  50  lecie
działalności. Życzymy zatem dalszych sukcesów i utrzymania się w I lidze.

Pkt  4.  Funkcjonowanie Szkoły Sportowej w związku z reformą oświaty. Plany na rok
szkolny 2017/2018.

Dyrektor  Zespołu  Szkół  Sportowych  w  Ełku  Ewa  Litman  omówiła  działalność
dydaktyczną szkoły. W Zespole Szkół Samorządowych funkcjonuje Szkoła Podstawowa oraz
Gimnazjum Sportowe. Zespół Szkół Samorządowych kształci młodych sportowców m.in. w
takich  dziedzinach  jak  piłka  nożna  i  piłka  siatkowa.  Obecnie  szkoła  sportowa  liczy
6  oddziałów  i  127  uczniów.  Od  kolejnego  roku  szkolnego  zwiększy  się  liczba  las  IV
sportowych. Będzie łącznie 9 oddziałów. Ogólnie w szkole liczba oddziałów się nie zmienia.
Ważne  są  również  rozgrywki  sportowe  zarówno  szkolne  jak  i  klubowe.  W klasach  I-II
Gimnazjum  Sportowego  mamy  dodatkowo  10  godzin  w  ramach  Szkolnego  Ośrodka
Siatkarskiego. 
W szkole podstawowej pracujemy przede wszystkim z uczniami klas III.

Koordynator  Sportu  Katarzyna  Cholewińska  omówiła  następnie  sukcesy  Szkolnego
Związku  Sportowego  w  rozgrywkach  ligowych.  Niedawny  sukces  to  Wicemistrzostwo
ełckich  gimnazjów, które  zdobyli  chłopcy w piłce  ręcznej.  Zdobyli  srebro ulegając  tylko
gimnazjum nr 2.  Również W do Węgorzewa na turniej halowy o "Puchar Braci Kun" udali
się podopieczni (uczniowie klasy VI B Szkoły Podstawowej Sportowej nr 6 w Ełku) Michała
Rutkowskiego. Dwie wyrównane ekipy czyli Rona I i Rona II, kolejno wywalczyły III i IV
miejsce w turnieju. Wszystkie wyniki rozgrywek są dostępne na stronie szkoły.

* * *
Przewodniczący Komisji Andrzej Koc powiedział, że ze względu na wyjazd szkoleniowy

dyrektorów jednostek musi opuścić salę obrad wcześniej.
Prowadzenia obrad przejął Wiceprzewodniczący Komisji Andrzej Surynt.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Ireneusz Dzienisiewicz przypomniał konieczność opracowania dokumentu, który
by zabezpieczył interesy miasta, szkoły w przypadku transferu uzdolnionego zawodnika do
innego zewnętrznego klubu sportowego.

Dyrektor Ewa Litman powiedziała, że trwają prace nad takim dokumentem, jest to w tej
chwili w opinii radcy prawnego.



Radny Ireneusz Dzienisiewicz – dobrze byłoby ten temat zabezpieczyć, prośba zatem by
po  ustaleniu  treści  i  opinii  prawnej  przedłożyć  komisji  ten  dokument  za  ok.  2  miesiące
najpóźniej.

Radny Michał Tyszkiewicz powiedział, że chciałby pochwalić dyrekcję szkoły, że dobrze
przygotowana część dydaktyczną.

Radny Nikodem Kemicer zwrócił uwagę na problem, jaki mają rodzice dowożący dzieci
do szkoły na zajęcia lekcyjne. Można byłoby pomyśleć nad wydłużeniem zatoki autobusowej
przy szkole, by można część z niej wykorzystać na umożliwienie zatrzymania samochodu
osobowego i wysadzenia dziecka.

Koordynator  Sportu  Katarzyna  Cholewińska  powiedziała,  że  będzie  rozwiązanie
komunikacyjne umożliwiające skręt w prawo (kierunek jazdy od strony Zakładów Mięsnych)
następnie  objechanie  szkoły,  gdzie  można  będzie  spokojnie  na  chwilę  się  zatrzymać
i wysadzić dziecko.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański – gdy powstanie objazd dookoła szkoły, to ten
problem będzie rozwiązany.

Radny Tomasz Kłoczko zwrócił uwagę, że jest duży parking przy markecie Tesco, oraz
sygnalizacja świetlna, która umożliwia bezpieczne przejście do szkoły.

Radny Nikodem Kemicer – przy ZSS ma powstać nowa hala sportowa, dobrze byłoby
członków komisji zapoznać z projektem na następnym posiedzeniu.

Z-ca Prezydenta Miasta Artur Urbański powiedział, że można pomyśleć o zatoczce dla
samochodów na przykład przy ul.  Łukasiewicza lub ul. Broniewskiego. Będą przy szkole
nowe rozwiązania komunikacyjne ze względu na przepisy p.poż.

Pkt  5. Opinia Komisji do projektów uchwał:
1) Skarbnik Miasta Jarosław Wróbel  omówił projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognozy Finansowej Miasta Ełku na lata 2017-2027, który obejmuje zmiany:
I. W załączniku nr 1 zmiany w roku 2017, w tym:
1. Zmniejsza  się dochody bieżące  budżetu 2017 r. o kwotę  434 499 zł  (zmniejsza się
dochody  w  oświacie  o  kwotę  450 000  zł  dział  801  –  różnica  miedzy  zaplanowanymi
dochodami  własnymi,  a  przyznanymi  dotacjami  na  realizację  zadań  oświatowych,
zwiększenie dochodów na pomoc społeczną o kwotę 13 633 zł (dział 852 rozdział 85219 
i wspieranie rodziny – dział 855 rozdział 85504 o kwotę 1 868 zł);
2. Zmniejsza się wydatki budżetu 2017 r. o kwotę 249 364 zł, w tym:
a) wydatki bieżące zmniejsza się o kwotę 281 364 zł (zmniejsza się: wydatki na oświatę 
i wychowanie – dział 801 o kwotę 464 000 zł – energia, usługi remontowe, dotacja na zadania
przedszkole i dla organizacji pozarządowych, zwiększa się: wydatki Urzędu Miasta o kwotę
57 135 zł – opłaty i koszty postępowania sądowego, dotacje dla organizacji pozarządowych 
-  70 000 zł, dotację podmiotową dla ECK – dział 921 - 40 000 zł, wydatki MOPS – dział 852
i 855 o kwotę 15 501 zł, ),
b) wydatki majątkowe zwiększa się o kwotę 32 000 zł (zakupy inwestycyjne w SP nr 3 
– zmywarka - dział 801 rozdział 80148 – 14 000 zł, dotacja na zadania inwestycyjne w ECK
w Ełku 18 000 zł – dział 921 rozdział 92113),
5. Zwiększa się przychody budżetu 2017 o kwotę 185 135 zł z tytułu wolnych środków,
Deficyt budżetu 2017 r. wyniesie 17 047 872 zł. 

* * *

Z powodu pilnego wezwania do pracy, radny Tomasz Kłoczko opuścił salę obrad.
* * *

2) Skarbnik  Miasta  Jarosław Wróbel  omówił następnie  projekt  uchwały w sprawie  zmian
w  budżecie  Miasta  Ełku  na  2017  rok  w  części  merytorycznie  dotyczącej  prac  komisji.
Proponowane zmiany obejmują:
I) w zakresie wydatków realizowanych i nadzorowanych przez Biuro Współpracy 
z Organizacjami Pozarządowymi:



Zwiększenie wydatków na dotacje dla organizacji pozarządowych o kwotę 70 000 zł, 
na otwarte konkursy ofert, w których nabór trwa i w których jest zwiększone zapotrzebowanie
na realizację zadań samorządu miasta Ełku, w tym:
1. Oświata i wychowanie (Dział: 801, Rozdział: 80195, Paragraf: 2360) – zwiększenie 
o kwotę 10 000 zł.
2. Ochrona i promocja zdrowia (Dział: 851, Rozdział: 85195, Paragraf: 2360) – zwiększenie 
o kwotę 20 000 zł.
3. Polityka społeczna – promesa wkładu własnego (Dział: 853, Rozdział: 85395, Paragraf:
2360) – zwiększenie o kwotę 10 000 zł.
4. Kultura fizyczna i sport (Dział: 926, Rozdział: 92695, Paragraf: 2360) – zwiększenie 
o kwotę 30 000 zł.
Wydatki sfinansowane z wolnych środków.
5.  Przesunięcie  środków budżetowych  na  realizację  zadania  „Ełk  –  Miasto  Bezpiecznego
Wypoczynku” - inicjatywa lokalna mieszkańców złożona przez Fundację Ratujmy Życie 
– wykonanie dokumentacji projektowej oraz pomostu i wiaty do grilla z działu 900; Rozdział:
90095; par. 6050 do działu 926, Rozdział 92695, par. 6050.

Członkowie  Komisji  przystąpili  do  zaopiniowania  omówionych  projektów  uchwał,
w głosowaniu wzięło udział 7 radnych.
Członkowie  Komisji  w głosowaniu  jawnym;  7  głosami  „za”  -  jednomyślnie  zaopiniowali
pozytywnie  projekt  uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Miasta
Ełku na lata 2017-2027.
Następnie  członkowie  Komisji  w  głosowaniu  jawnym;  7  głosami  „za”  -  jednomyślnie
zaopiniowali pozytywnie projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Ełku na 2017
rok.

3) Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Konrad Siemienkiewicz omówił projekt
uchwały  w  sprawie  Regulaminu  korzystania  ze  Stadionu  Miejskiego  w  Ełku.  Dotychczas
obowiązywał regulamin zatwierdzony przez dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji,
który zarządza obiektem.  W tej chwili po konsultacjach z Komendantem Powiatowym Policji
w Ełku opracowany został regulamin, który po przyjęciu przez Radę Miasta stanie się prawem
miejscowym.
Wszystko  po  to,  by  zwiększyć  bezpieczeństwo  uczestników  imprez  organizowanych  na
obiekcie i wyeliminować akty wandalizmu. Regulamin przyjęty przez Radę stanie się częścią
prawa miejskiego, co ułatwi egzekwowanie przepisów i w przypadku ich naruszenia pozwoli
na  pociągnięcie  do  odpowiedzialności  osoby  naruszające  prawo  i  usystematyzuje  zasady
panujące podczas różnego rodzaju imprez.
Wywiązała się dyskusja.

Radny Michał Tyszkiewicz – należałoby w ogóle odrzucić ten załącznik z piktogramami.
Usunąć też zapis w treści projektu uchwały dotyczący wymiarów flagi.
Kolejne zmiany, jakie proponuje radny, to:
1) w załączniku – piktogramy – 3 rysunek – uściślenie pojemności plastikowych butelek (np.
poj. 0,5 l),
2)  rozdz.  3  §  4  ust.  4,  ppkt  a,  tiret  trzeci  usunięcie  treści:  (w  tym  drzewców  do  flag
i transparentów),
3) rozdz. 3, § 4, ust. 4, ppkt d: usunięcie treści; „o wymiarach większych niż 2,0x1,5 m”,
4) rozdz. 3, § 5, ust. 6 – usunięcie treści „używania obraźliwego słownictwa, w tym”.
 Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji Konrad Siemienkiewicz powiedział, że
załącznik  z  piktogramami  został  wprowadzony  w  wyniku  konsultacji   z  Komendantem
Powiatowym Policji w Ełku. 

Z-ca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  –  lepiej  gdy jest  wpisane  więcej,  niż  za  mało.
Umieszczenie piktogramów na stadionie bardziej trafi do tego, kto wchodzi na ten stadion.
Piłka nożna jest sportem specyficznym i warto by taki regulamin zafunkcjonował chociażby
przed  najbliższym  meczem  podwyższonego  ryzyka.  Co  do  niektórych  zakazanych



przedmiotów na pewno są wątpliwości. Proponuje więc, by radni wnieśli swoje uwagi przed
kolejnym posiedzeniem komisji. 

Dyrektor  Miejskiego  Ośrodka  Sportu  i  Rekreacji  Konrad  Siemienkiewicz  -  regulamin
podpisany przez dyrektora nie stanowi prawa miejscowego i nie może być podstawa do działań
policji.
Wobec braku quorum komisja nie głosowała nad projektem uchwały. 
Członkowie komisja zapoznali się z projektem uchwały w sprawie Regulaminu korzystania ze
Stadionu Miejskiego w Ełku.

4) Komisja nie omawiała innych projektów uchwał z porządku sesji.

Pkt. 6. Sprawy różne i wolne wnioski  
 W tym punkcie nie wniesiono dodatkowych tematów pod obrady komisji.

W związku z wyczerpaniem porządku, Przewodniczący Komisji Andrzej Koc podziękował
wszystkim za udział i zamknął posiedzenie Komisji o godz. 14.20.

Na tym posiedzenie i protokół zakończono. 

Protokółowała:  Przewodniczący Komisji
Małgorzata Stachowiak

Andrzej Koc


